
   
Algemene Beschouwingen Begroting 2019 

Voorzitter, raadsleden, college, ambtenaren en belangstellenden. 

De begroting 2019. 

“Een visie zonder actie is een dagdroom,  

een actie zonder visie is een nachtmerrie.” 

Voorzitter, met bijgaande quote (een Japans spreekwoord) opent lingewaard.NU zijn 

programmavisie van de afgelopen verkiezingen. Het spreekt voor zich dat wij ook 

met deze gedachte naar de begroting van 2019 en verder hebben gekeken.  

Wat lingewaard.NU betreft wordt de visie zoals die in het coalitieakkoord is 

beschreven omgezet in beleid en middelen. 

Wat voor gemeente willen we zijn, voorzitter? Een gemeente waar iedereen er toe 

doet en waar iedereen meedoet. Ontwikkelingen op het gebied van de 

participatiewet, de inclusieve arbeidsmarkt, digitale gemeentelijke dienstverlening, de 

komst van de omgevingswet, de gevolgen van het Regionaal Programma 

Werklocaties en bestrijding van criminaliteit zijn voorbeelden die allemaal een plaats 

hebben gekregen in de begroting om hiermee een start te maken of verdere invulling 

aan te geven. Het collegeprogramma geeft aan hoe het college dat uit wil gaan 

voeren.  

Wat wij als lingewaard.NU graag zouden zien, is dat we een gesprek met elkaar aan 

gaan om ook de bijbehorende verantwoordelijkheden daarbij te bespreken. Wie doet 

wat en op welke wijze.  

Waar we als Lingewaard.NU content mee zijn, voorzitter, is het voorzieningen niveau 

in Lingewaard. In het kader van schoon, heel, en veilig zien we dat er op de 

verschillende thema’s (onderhoud, infrastructuur, sociaal domein (we geven meer uit 

dan dat we ontvangen aan uitkering van het rijk)) meer middelen ingezet worden. 

Ook de huisvesting van het onderwijs wordt integraal aangepakt en gezamenlijk met 

de onderwijsinstellingen opgepakt.  

Daarop aanhakend, voorzitter, zouden we ook graag zien dat we die integrale 

aanpak vaker en breder inzetten. Ook als raad. Minder regels, minder betutteling. 

Maar dit betekent ook: Verantwoordelijkheid.  

Betrokken partijen in een vraagstuk hebben allemaal een verantwoordelijkheid. 

Neem bijvoorbeeld het hondenbeleid. Wij bedenken hier regels voor, heffen een 

belasting per hond en richten velden in waar geen poep opgeruimd hoeft te worden. 

Een derde van de kosten van deze belasting zijn overhead en perceptiekosten, voor 

de helft zijn het kosten om de poep op te ruimen en de rest kosten om te controleren 

of het allemaal gaat zoals bedacht. Hondenbezitters zijn van mening dat ze betalen 

en dan ook niets op hoeven te ruimen. Als we de belasting nu eens niet heffen, wel 



   
afvalbakken faciliteren waarmee we ook zwerfvuil tegengaan en ieder zijn 

verantwoordelijkheid laten nemen om zijn eigen shit op te ruimen. Dan hebben we 

volgens mij een leuke discussie. Maar we komen hier zeker met de evaluatie van het 

hondenbeleid nog op terug. 

Voorzitter, onze partij pleit al jaren om in de begroting meer informatie op te nemen 

over de verwachte effecten van ons beleid. Terugkijken en vooruitkijken met behulp 

van realistische indicatoren met een goede analyse plaatst de raad beter in zijn 

kader stellende rol. We zien als voorbeeld in de begroting de budgetten van de 

decentralisaties in het sociale domein voor 2019 in de verschillende zorgniveau’s. 

Hoe dit zich verhoudt tot de afgelopen jaren en de concrete ambities c.q. effecten in 

de komende jaren zien we niet terug. De portefeuillehouder heeft op de politieke 

avond aangegeven dat zowel op het niveau van de preventieve zorg als op de 

specialistische zorg er een toename van de kosten zijn te verwachten. Het doel om 

d.m.v. preventie minder specialistische zorg te hoeven inroepen is niet of nog niet 

zichtbaar. Scherp is dat wel zichtbaar binnen de jeugdzorg met een verwachte 

overschrijding in 2018 van € 1.5 mln. Is het mogelijk om door meer inzicht in de 

“sociale kaart” van onze gemeente tot een meer gerichte inzet van middelen te 

komen? Op basis van een integrale visie komen tot een gerichte actie! We weten dat 

de organisatie hier samen met de wethouder en de auditcommissie aan gaat werken 

maar deze analyses zouden wij toch erg graag opgenomen zien in de begroting. Op 

deze wijze kunnen we wat lingewaard.NU betreft met een gezonde bedrijfsmatige 

blik naar de publieke taak van de overheid kijken. 

Meer Under the Milkyway, voorzitter. Dit zien we gelukkig ook terugkomen in de 

begroting. Meer ruimte en ondersteuning voor initiatieven, activiteiten en 

evenementen op kunst en cultuur gebied. Lingewaard.NU zou graag zien dat we ook 

Park Lingezegen daar een prominentere rol in gaan geven in samenspraak met onze 

buurgemeenten.  

Om dit soort processen in gang te zetten, voorzitter, vergt dit het een en ander van 

onze organisatie. In de begroting is onder de paragraaf Bedrijfsvoering een stuk 

opgenomen met strategisch personeelsbeleid. Daar staan veel vragen in. En weinig 

antwoorden. Zoals zojuist al aangegeven voorzitter, is verantwoordelijkheid een 

belangrijk item. Presteren voor hetgeen je bent aangenomen is dan de 

verantwoordelijkheid die er ligt. Met het gegeven dat de werksituatie op het 

gemeentehuis fysiek gewijzigd is (of is geweest), biedt dit ook kansen om die 

verantwoordelijkheid te nemen.  

Daarbij is de term vertrouwen ook belangrijk. Als we veel verwachten van onze 

organisatie op de thema’s en gebieden die we aangeven dan moeten we vertrouwen 

in onze organisatie hebben. En ja, dat is niet altijd vanzelfsprekend. De situatie op 

het gemeentehuis biedt ook kansen om te zien welke teams zelfstandig kunnen 

werken. En welke teams de ambities uit de begroting waar zouden kunnen maken. Er 



   
wordt namelijk verwacht dat we een wendbare, op de toekomst voorbereide 

organisatie moeten zijn waarbij we werken aan duurzame inzetbaarheid van onze 

medewerkers. Lingewaard.NU verwacht dan ook dat de uitbreiding aan fte’s die 

voorgesteld wordt in de begroting, een kwaliteitsslag is voor onze organisatie zodat 

we voornoemde organisatie kunnen zijn. We horen daar graag een reactie van het 

college op. Wellicht kan het college, en ook de collega’s, daarbij licht werpen op 

welke taken we wel uit willen en kunnen voeren en waar we eventueel keuzes in 

kunnen of moeten gaan maken in de toekomst.  

In zijn algemeenheid, voorzitter, zijn wij, Lingewaard.NU, zeer content met de 

voorgestelde begroting van 2019. We zien dat er richting de toekomst nagedacht is 

over de omgevingswet, dat er ruimte is voor innovatie en dat dit gestimuleerd wordt. 

Dat er vertrouwen is om te investeren. Maar dat er ook nog vertrouwen moet groeien 

op een aantal vlakken zoals het interactiemodel.  

Voorzitter, de begroting heeft binnen onze fractie ook weer pittige discussies 

opgewekt. Die discussie gaat met name over verantwoordelijkheid, rollen en 

vertrouwen en de complexiteit van onze maatschappij. De maatschappij verandert 

zeggen we allemaal. Maar we zijn daar zelf ook onderdeel van. Interessante 

discussies waar we allemaal een eigen mening in hebben en ook mogen hebben. 

Laten we dat niet vergeten.  

Voorzitter, dit is het in eerste instantie.  

 

 

Kijk voor meer info op www.lingewaard.nu 

http://www.lingewaard.nu/

